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FUTLMAKTIGEMOTION
AV sFp I MELLERSTA östgpgorrENs vÄlrÄnosovnÅor

TITTGANGEN TILI SVENSKSPRAKG VARD HATTAR

Svenska folkpartiets fullmäktigegrupp är oroad över situationen för svenskspråkiga klienter inom

Soite, särskilt inom äldreomsorgen. Som beslutsfattare blir vi kontaktade av befolkningen i frågor

som gäller den operativa vårdverksamheten, Ofta är det anhöriga som berättar 0m vårdsituationer

eller -beslut man är missnöjd med. Utan information om den aktuella situationen är det svårt att

besvara missnöjet och oron som anhöriga framför. Vi är glada för att vårdstigen är klar och tydlig, vi

vet vilka tjänster som finns och hur det är uppbyggt. 0ckså lägesbilden för den finskspråkiga

befolkningen är klar.

SFP vill
. ta del av en lägesbild för den svenskspråkiga befolkningen
r att det görs upp en långsiktig strategi för svenskspråkiga åldringar
o att en språklig konsekvensbedömning görs i samband med beredning och beslut som berör hela

befolkningen och särskilt i samband med förändringar som berör servicen eller servicenätverket

Vi vill veta var våra svenskspråkiga klienter vårdas, hur länge måste de köa till svenskspråkiga platser?

Finns det tillräcklig med platser för den svenskspråkiga befolkningen? Fylls platserna på våra

svenskspråkiga avdelningar verkligen av svenskpråkiga patienter och är personalen som möter dem

språkkunnig? Finns det utbud på underhållning, andakter och rekreation för svenskspråkiga på

dygnet runt boenden? Fungerar hemvården på svenska, räcker den språkkunniga personalen till för
att sköta de svenskspråkiga klienterna? Finns det geografiska skillnader eller områden som är särskilt

utmanande?

En långsiktig strategi frir de svenskspråkiga åldringarna behövs frir att trygga servicetillgången på det

egna modersmålet. Vi hoppas att strategin ska omfatta bland annat samarbete med organisationer

och olika aktörer samt uträkningar på hur platsbehovet inom olika tjänster uppskattas att bli de

kommande åren. 0m det i lägesöversikten upptäcks brister villvi få en plan över hur dessa åtgärdas

också på kort sikt.

KARTEBY t9.5.2025

Margita Lukkarinen (5FP)

Marl6n Timonen (5FP)
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VATTUUSTOATOITE
RKP:LTA KESKI-POHJANMAAN HWI NVOINTIALUEELLA

H OITO PATVE tUI DE N RU OTSI N KI EtI N EN SAATAVU US ONTU U

Ruotsalaisen kansanpuolueen valtuustoryhmä on huolissaan ruotsinkielisten asiakkaiden tilanteesta

Soitessa, erityisesti vanhustenhoidossa. Kuntalaiset ottavat meihin päättäjiin yhteyttä operatiiviseen

hoitotoimintaan liittyvissä asioissa. Usein kyse on omaisesta, joka kertoo hoitotilanteista tai

päätökslstä, joihin he ovat q/ytymättömiä. llman tietoa todellisesta tilanteesta on vaikea vastata

omaisten ilmaisemaan tyytymättömyyteen ja huoleen. 0lemme iloisia siitä, että hoitopolku on selkeä,

tiedämme mitä palveluja on saatavilla ja miten ne 0n järjestetty. Myös suomenkielisen väestön

tilanne on selkeä.

RKP haluaa
. nähdä ruotsinkielisen väestön tilannekuvan
o että ruotsinkielisille vanhuksille laaditaan pitkän aikavälin strategia
o että koko väestöä koskevien valmistelujen ja päätösten yhteydessä ja erityisesti palveluun tai

palveluverkkoon vaikuttavien muutosten yhteydessä tehdään kielellisten vaikutusten arviointi

Haluamme tietää, missä ruotsinkielisiä asiakkaitamme hoidetaan, kuinka kauan he joutuvat

jonottamaan ruotsinkielisiin paikkoihin? 0nko ruotsinkieliselle väestölle riittävästi hoitopaikkoja?

0vatko ruotsinkielisten osastojemme paikat todella täynnä ruotsinkielisiä potilaita ja onko heitä

vastaanottava henkilökunta kielitaitoista? 0nko ruotsinkielisille tarjolla viihde-, hartaus- ja

virkistystoimintaa ympärivuorokautisessa palveluasumisessa? 0nko kotihoito ruotsinkielistä ja onko

ruotsinkielisten asiakkaiden hoitamiseen riittävästi kielitaitoista henkilökuntaa? 0nko

maantieteellisiä eroja tai alueita, jotka ovat erityisen haastavia?

Tarvitaan pitkän aikavälin strategia ruotsinkielisiä ikääntyneitä varten, jotta varmistetaan palvelujen

saatavuus heidän äidinkielellään. Toivomme, että strategia sisältää muun muassa yhteistyötä

järjestöjen ja eri toimijoiden kanssa sekä laskelmia eri palvelujen arvioidusta paikkatarpeesta

tulevina vuosina. Jos tilannekuvassa havaitaan puutteita, toivomme, että myös lyhyellä aikavälillä

laaditaan suunnitelma niiden korjaamiseksi.
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